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Gorzów Wielkopolski, 03 czerwca 2018 r. 
 

Szanowny Pan 
Jacek Wójcicki 

Prezydent Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego 

 

 

INTERPELACJA 4/2018 

ZGŁOSZONA W SPRAWIE gospodarowania odpadami komunalnymi w Gorzowie Wielkopolskim. 
 

 Panie Prezydencie, 
 
  System odbioru odpadów w Gorzowie Wielkopolskim nie działa. Zalegające, wielkie sterty 
 odpadów, zwłaszcza teraz w okresie wysokich temperatur powodują olbrzymią uciążliwość dla 
 mieszkańców Gorzowa. Dołączam, jako załącznik pismo od jednego z administratorów Wspólnot 
 mieszkaniowych w Gorzowie bijącego na alarm z powodu złej polityki zarządzania odpadami           
 i szerzącej się plagi szczurów w mieście. W związku z powyższym proszę o odpowiedź na 
 następujące pytania: 

1. Jak wygląda ściągalność opłaty za śmieci - ile osób płaci za śmieci w Gorzowie na 124 tysiące 
osób? Proszę o podanie dokładnej liczby osób płacących na maj 2018 r. Ile osób niepłacących 
trafiło do systemu w MG-6 od momentu, gdy został Pan Prezydentem? Ile procent 
zadeklarowanych obecnie zalega z opłatami za wywóz odpadów? 

2. Proszę podać wpływy w zł z opłaty za śmieci oraz wydatki na system odbioru śmieci w podziale na 
lata 2014-2017? Jakie jest zadłużenie na dziś i z czego ono wynika? Jak Pan chce pozbyć się tego 
zadłużenia?  

3. Dlaczego w 2018 roku mamy 2 mln zadłużenia wpisane w uchwałę? Uchwała o bilansie 
finansowym ZCG MG-6 pokazuje wydatki 1,64mln w 2018r. na administrację. Czy nie uważa Pan, 
że powinniśmy wyjść z MG-6, ponieważ ten pośrednik przejada nasze pieniądze? 

4. Jak rejestrowane są osoby w systemie, które się meldują w Gorzowie? Proszę podać procedurę 
oraz liczbę osób, które trafiły do systemu od 2014 roku do dziś z podziałem ile osób zostało 
zameldowanych, a ile zadeklarowanych w MG-6. 

5. Czy pieniądze ze wspólnego konta na które początkowo wpływały opłaty wszystkich mieszkańców 
zostały już rozdzielone i przeliczone dla poszczególnych mieszkańców? Jeśli nie, to dlaczego i kiedy 
się zakończy ten proces? 

6. Wg załącznika 2 - UCHWAŁA NR XXXIV/81/2017 ZGROMADZENIA ZWIĄZKU CELOWEGO GMIN 
MG-6 z dnia 28 grudnia 2017 r. wpływy do budżetu z opłat za odbiór śmieci wg załączonego planu 
MG-6 wynoszą rocznie 29,88mln zł. Aktualnie firmy wywozowe (umowy do końca czerwca 2018) 
przez pół roku otrzymają 15,38mln (roczna stawka wg tej ceny wyniosłaby 30,768mln i 
powiększyłaby deficyt budżetowy o 880tys. ), co ciekawe unieważnione przetargi z kwietnia tego 
roku z trzech sektorów biorąc pod uwagę najlepsze z ofert opiewały rocznie na 26,1 mln, więc był 
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to wynik lepszy, niż planowane wpływy o 3,78mln, a mimo tego przetargi zostały unieważnione ze 
względu na przekroczenie budżetu! Dlaczego? 

7. Jak wzrosło zatrudnienie od początku powstania MG-6 i jak wzrosły koszty wynagrodzeń? Ile 
kosztuje nas pośrednik tj. MG-6 – proszę podać koszty roczne w zł utrzymania MG-6 w rozbiciu na 
lata od momentu powstania włącznie z planowaną kwotą na rok 2018. 

8. Dlaczego tak mała częstotliwość odbioru odpadów segregowanych została ustalona w Specyfikacji 
do przetargu (papier/tworzywa sztuczne /szkło - tylko jeden raz na 2 tygodnie) skoro mieszkańcy 
mają przepełnione altanki tymi odpadami i efekt wizualny jest wątpliwy? Dlaczego w aktualnie 
obowiązujących umowach jest to tylko 1 raz na miesiąc? 

9. Dlaczego mieszkańcy domków jednorodzinnych w sektorze 3 stracili pojemniki na bioodpady  
i dostali niepraktyczne worki, skoro firmy wywożące chciały je zostawić bez dodatkowych opłat? 

10. Przez ostatni rok z powodu błędów w prowadzeniu przetargów MG-6 przegrał 4 odwołania firm 
wywożących odpady przed Krajową Komisją Odwoławczą i musiał z tego powodu wypłacić 60tys. 
zł! Jaka była przyczyna i jakie wnioski zostały wyciągnięte z tej sytuacji? 

11. Dlaczego MG-6 ciągle zmienia specyfikację istotnych warunków zamówienia? Krótkoterminowe 
okresy (aktualnie 6 miesięcy, nowy na 20 miesięcy) umów powodują wyższe kwoty oferowane 
przez wykonawców ze względu na koszty stałe i utrudniają nowym potencjalnie zainteresowanym 
firmom wejście na rynek, czyli ograniczają konkurencyjność i powodują wzrost opłat. Czy ma Pan 
tego świadomość? 

12. Czy prawdą jest, że zadeklarował Pan ( prawdopodobnie w marcu 2018 r. - przed przetargami) 
firmom, które zbierają odpady komunalne w Mg-6 wzrost opłat za odpady wwożone do INNECO?  
Firmy te płacą ok. 50%  ceny z przetargu za oddawanie odpadów do INNECO, jasne jest więc, że 
taka deklaracja musiała wpłynąć na wzrost cen w przetargach. Reasumując, deklarując podwyżkę 
za utylizację w miejskiej spółce INNEKO, do której trafia większość odpadów wpłynął Pan więc na 
podwyżkę opłat dla mieszkańców. Ma Pan tego świadomość? 

13.  Czy prawdą jest, że INNEKO zapowiedziała podwyżkę opłat na odpadach komunalnych 
niesegregowanych o 22,8% czyli 53zł (z 232zł obecnie na 285zł) od 01.01.2019r. ? Jak wysoka w 
związku z tym będzie nowa opłata śmieciowa dla każdego mieszkańca od 1 stycznia 2019 r. oraz 
kiedy i jak wysokie kolejne podwyżki opłat za utylizację planuje Pan w najbliższych latach? Będzie 
to miało bezpośrednie przełożenie na wzrost opłat za odbiór śmieci dla mieszkańców. 

  

 

           Z  poważaniem, 

                Sebastian Pieńkowski 
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